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Sayı 6 

TERCİH YAPILIRKEN DİKKAT EDİLECEK HUSUSLAR 

 TERCİHLERİNİZİ  YAPARKEN SIRALAMANIZI GÖZ ÖNÜNDE BU-

LUNDURMAK GEREKİR Mİ? 

 BÖLÜMÜN KONTENJANI DİKKATE  ALINMALI MI? 

 SIRALAMASI VERİLMEYEN VE YENİ AÇILAN BÖLÜM-

LERİ TERCİH EDERKEN NELERE DİKKAT ETMELİYİZ? 

 TERCİHİNİZ ÜNİVERSİTE Mİ OLMALI BÖLÜM MÜ OL-

MALI? 

 ÜNİVERSİTENİN  ESKİ OLMASI NE KADAR ÖNEMLİ? 

 OKUDUĞUNUZ ŞEHİR Mİ ÖNEMLİ YOKSA ÜNİVERSİTE 

Mİ, BÖLÜM MÜ? 

 ÖZEL ÜNİVERSİTE Mİ DEVLET ÜNİVERSİTESİ Mİ? 

 YURTDIŞI EĞİTİM OLANAKLARI TERCİHTE DİKKATE 

ALINMALI MI? 

 ÜNİVERSİTE KAMPÜSÜ NEREDE? 

 İŞ BULMA KOLAYLIĞI TERCİH SEBEBİ OLMALI MI? 

 AİLENİN BULUNDUĞU ŞEHİR TERCİH SEBEBİ OLMALI 

MI? 

 AİLEYE YAKIN OLAN ŞEHİR TERCİH EDİLMELİ Mİ? 

 BAŞKA ŞEHİRDE OKUMANIN AVANTAJLARI VAR MI? 

 

REHBERLİK VE PSİKOLOJİK DANIŞMA 

HİZMETLERİ 



2 

Tercihlerinizi büyükten küçüğe 

doğru sıralamayınız. Ölü tercih 

diye bir şey yok. Sıralama git-

mek istediğiniz bölüm, okumak 

istediğiniz üniversite esas alı-

narak yapılmalıdır. Tercih ya-

parken “tutmaz yazayım”  diye 

yazıp da istemediği bölüm, üni-

versite ve kentte okuyan çok 

sayıda öğrenci vardır. 

 

 TERCİHLERİNİZİ  YAPARKEN SIRALAMANIZI GÖZ 

ÖNÜNDE BULUNDURMAK GEREKLİ Mİ? 

BÖLÜMÜN KONTENJANI DİKKATE  ALINMALI MI? 

Hayır alınmamalı. Çünkü bu gi-

bi durumlarda yapılan araştır-

malarda; herkesin kontenjanı 

fazla olan bölümleri yazdığı, 

kontenjanı az olanı yazmadığı 

saptanmış, kontenjan fazlası 

yüksek talep nedeniyle avantaj 

olmaktan çıkmış, hatta çoğu za-

man dezavantaj olmuştur. 

 

‘Dünyada birçok kabiliyetli kişiler, küçük bir cesaret 

sahibi olmadıkları için kaybolurlar.’ 

Sayfa 2 REHBERLİK VE PSİKOLOJİK DANIŞMA HİZMETLERİ 
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  TERCİHİNİZ ÜNİVERSİTE Mİ OLMALI 

BÖLÜM MÜ OLMALI?  

Üniversiteye eşdeğer bir üniversite ve 

bölümünü saptayıp onun sıralaması 

esas alınmalıdır. Üniversitenin bulun-

duğu şehir dikkate alınmalıdır. Bölü-

me GENEL-KOŞULSUZ talep var mı 

bakılmalıdır (Tıp, Hukuk, PDR bu ka-

tegoriye girer.). Örneğin; nerede hu-

kuk bölümü açılırsa açılsın bu devlet 

okulu ise puanı 450’nin altına, sırala-

ması ise 15 binin altına inmez. 

Sırf popüler bir üniversitede okumak 

için onun alt sıralardaki bölümlerin-

de okumak mı iyi yoksa biraz daha 

az tercih edilen bir üniversitenin iyi 

bir bölümünde okumak mı? Bu du-

rum sizin gelecekten beklentilerinize, 

hayata bakış açınıza, ilgi ve ihtiyaç-

larınıza göre değişir. 

SIRALAMASI VERİLMEYEN VE YENİ AÇILAN 

BÖLÜMLERİ TERCİH EDERKEN NELERE DİKKAT 

ETMELİYİZ? 

 

‘Gideceğiniz yeri bilmiyorsanız vardığınız yerin bir önemi yoktur.’ 

Sayfa 3 Sayı 6 
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Okuduğunuz şehrin size mutla-

ka katkıları olacaktır. Ancak, 

bu katkı asla okuduğunuz üni-

versitenin sağlayacağı katkı 

kadar olmayacaktır. Bu nedenle 

tercihlerinizde; öncelikle bö-

lüm ve üniversite, daha sonra 

şehir tercihi yapmak faydalı 

olabilir. 

  OKUDUĞUNUZ ŞEHİR Mİ ÖNEMLİ YOKSA 

OKUDUĞUNUZ ÜNİVERSİTE VE BÖLÜM MÜ?  

Elbette ki kafaların, bakış açıla-

rının yeni olması daha önemli. 

Diplomayı üniversite verir. O 

diplomanın içini doldurmak da, 

onu renklendirmek de öğrenci-

nin yeteneğine kalmıştır. Üni-

versite eski olur ancak öğrenci 

bundan faydalanamayabilir. 

Üniversite yeni olur öğrenci son 

zerresine kadar faydalanır. Üni-

versitenin ne sunduğu, kuruluş 

tarihinden daha önemlidir. 

 ÜNİVERSİTENİN ESKİ OLMASI NE KADAR 

ÖNEMLİ? 

Sayfa 4 REHBERLİK VE PSİKOLOJİK DANIŞMA HİZMETLERİ 
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 ÖZEL ÜNİVERSİTE Mİ DEVLET ÜNİVERSİTESİ 

Mİ? 

Bu sorunun yanıtı; üniversi-

teden ne beklediğinize, ek-

sikliklerinizin ne olduğuna, 

kariyer basamaklarınızı be-

lirleyip belirlemediğinize gö-

re değişir.  

 YURTDIŞI EĞİTİM OLANAKLARI TERCİHTE DİKKA-

TE ALINMALI MI? 

Mutlaka dikkate 

alınmalıdır. İş 

bulmada CV 

farklılığı için 

yurt dışı eğitim 

şart. Üniversite-

lerin yurt dışı 

bağlantıları ter-

cih edilmelerin-

de çok etkilidir. 

Sayı 6 Sayfa 5 
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  ÜNİVERSİTE KAMPÜSÜ NEREDE? 

Bazı fakülteler ilçelerde ol-

duğu için bu durumun mut-

laka araştırılması gerekir. 

Yurt olanakları ilçelerde 

sorun oluşturabilir. Bunlar 

hem kılavuzdan hem de 

sosyal medyadan araştırıl-

malı, mümkünse gidip ye-

rinde görülmeli. 

 İŞ BULMA KOLAYLIĞI TERCİH SEBEBİ OLMALI MI? 

Tercih yaparken Türkiye 

koşullarında iş bulma ko-

laylığı dikkate alınmalıdır. 

Ancak “sadece bu” dikka-

te alınarak yapılan seçi-

min sonucunda; 

 Doktor-müzisyen 

 Mühendis-işletmeci 

 Öğretmen-tüccar gibi 

durumlar   ortaya çı-

kar. 

Sayfa 6 REHBERLİK VE PSİKOLOJİK DANIŞMA HİZMETLERİ 
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 AİLENİN BULUNDUĞU ŞEHİR TERCİH SEBEBİ OLMA-

LI MI? 

Bu da tek başına tercih se-

bebi olmamalı. Ailenin ya-

nında okumak sadece bütçe 

sorunları açısından önce-

likle dikkate alınmalıdır. 

Psikolojik, sosyal vb. un-

surlar üniversite seçiminin 

önüne geçirilmemelidir.  

 AİLEYE YAKIN OLAN ŞEHİR TERCİH EDİLMELİ Mİ? 
 

Aileye yakın şehirde olmak, özellikle ailenin psikolojik ra-

hatlığı açısından etkilidir. Öğrenciyi yol zahmetinden kurta-

rır. Bir üniversite ve bölüm sadece aileye yakın diye tercih 

edilmemelidir. 

 BAŞKA ŞEHİRDE OKUMANIN AVANTAJLARI VAR 

MI? 

Başka şehirde yaşanacak zorluklar, akademik gelişiminizi 

engelleyebilecek boyutta ise mutlaka kendi şehrinizi seç-

melisiniz.  

Sayfa 7 Sayı 6 
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 Sevgili Anne Babalar; 

 

 Çocuğunuz üniversite sınavına girdi ve artık tercih yapacak. 

 

 Tercih döneminde hem çocuğunuzun hem de sizin stresli olmanız 

kaçınılmazdır. Bu dönemde aranızda duygusal gerginlikler yaşanabi-

lir. Bu tür gerginliklerin normal olduğunun ve tercih dönemi bitince 

kendiliğinden ortadan kalkacağının farkında olmalısınız. Bu tür du-

rumlarda sakin kalmaya çalışmalı ve daha mantıklı düşünmelisiniz. 

 Eğer tercihler nedeniyle kafa karışıklığı yaşıyorsanız sizin ve ço-

cuğunuzun tercihlerin konuşulmadığı farklı sosyal aktivitelere 

(sinema, tiyatro, maç izleme, gezi vs.) yönelmeniz faydalı olacaktır. 

 Bu dönemde çocuğunuz hayatındaki ilk en önemli tercihini yapa-

caktır. Bu nedenle zaten yeterince kaygılı ve stresli olacaktır. Sizin de 

aynı duygular içinde olmanız ve bunu çocuğunuza yansıtmanız ona 

hiç yardımcı olmayacaktır. Tam tersine yaşadığı olumsuzluklara bir 

yenisini daha ekleyecektir.  

 Sizin en önemli göreviniz çocuğunuzun karar verme sürecinde 

yaşayacağı olumsuz duyguları azaltmak ve ne karar verirse versin 

ona destek olmaktır. Onun kararlarını desteklediğinizi ona hissettir-

mek, verdiği kararlara daha çok güvenmesini sağlayacaktır. Çocuğu-

nuzun kendisinin ne istediğini, tercih etmek istediği üniversite veya 

bölümü neden seçtiğini size anlatmasına izin vermelisiniz. 

 Tercih konusunda muhakkak sizin de fikirleriniz ve beklentileriniz 

vardır. Ancak unutmamanız gereken şey bu tercih sizin değil çocuğu-

nuzun hayatını değiştirecek ve onun geleceğini belirleyecek.  



9 

Bu nedenle sizin de fikirlerinizi söyleme hakkınız bulunsa da son kara-

rı çocuğunuzun vermesi için ona destek olmalısınız. Baskı yaparak si-

zin istediğiniz üniversite veya bölümü tercih etmesini sağlarsanız belki 

de ileride çocuğunuzun mutsuz olmasına ve bunun için sizi suçlaması-

na neden olacaksınız. 

 Baskı yapmak yerine tercih etmek istediği bölüm ve üniversiteler 

hakkında bilgi edinmesini, bunlardan mezun olmuş kişilerle konuşma-

sını sağlayabilirsiniz. Böylece onların deneyimlerini dinleyerek daha 

sağlıklı karar vermesine ve daha akılcı tercih yapmasına yardımcı ola-

bilirsiniz.  

 En önemlisi çocuğunuza tercihleri konusunda güvenmeyi öğren-

melisiniz. Bu sınava onlar girdi ve bu puanı onlar aldı. Üniversite ter-

cihiyle başlayarak hayatları hakkında büyük kararlar almaya devam 

edecekler. Bu nedenle ona güvendiğinizi hissettirmeniz sonraki karar-

larında da kendinden emin olmasını sağlayacaktır. 

 Unutmayın herkesin çocuğu ile ilgili hayalleri vardır. Ama çocu-

ğunuzun da kendi hayatı ile ilgili hayalleri var. Bu hayat onların ve bı-

rakın kendi hayatları için, kendi hayallerini gerçekleştirmek için tercih 

yapsınlar. Onların mutlu olacaklarına inandıkları bir mesleği tercih et-

melerine izin verin...  
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